

Compounds with some, any, every, no
Zusammensetzungen mit some, any, every, no

1)	someone, somebody	(irgend) jemand (j. bestimmter)	something	(irgend) etwas (e. bestimmtes)
Ad 1) a) The phone is ringing. Someone/Somebody wants to talk to you. b) Someone/Somebody is at the door. c) I need something to drink. d) Something is better than nothing.				
2)	anyone, anybody	(irgend) jemand (unbestimmter)	anything	(irgend) etwas (unbestimmtes)
Ad 2) a) Can anyone/anybody tell me what time it is? b) Does anyone/anybody know where I can get a cheap airplane ticket to New York? c) There isn't anyone at home at the moment. d) Help? No, I don't need anything .				
3)	everyone, everybody	jeder, alle	everything	alles
Ad 3) a) Everybody needs a good friend. b) Everyone must do his or her homework. c) You don't get anything for free. Everything has got its price. d) Oh please, tell me everything about your birthday party.				
4)	no	kein, keine	(no water) (no apples)	(kein Wasser) (keine Äpfel)
	nobody, no one	niemand, keiner	nothing	nichts
Ad 4) a) Look, there is no water in the river. b) Nobody knows everything. c) No one can do what is right for everyone. d) On the first two days of my holiday I usually do nothing . e) On the first two days of my holiday I usually don't do anything .				

Regel 1:

Zusammensetzungen mit *some* und *any* werden genauso wie *some* und *any* verwendet: In positiven Aussagesätzen werden *someone/somebody* und *something* verwendet, bei Fragen und verneinten Sätzen die entsprechenden Zusammensetzungen mit *any*.

Regel 2:

In Fragen, die höfliche Bitten oder Vorschläge sind, werden die Zusammenstunngne mit *some* verwendet: *Can I give you something to eat?*

Regel 3:

Any und seine Zusammenstzungen können auch eine andere Bedeutungsvariante haben: *anyone* bezeichnet eine beliebige Person in einer Gruppe, während "*everyone*" jeden einzelnen, d. h. alle bezeichnet.